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Anonymizováno dle zákona č. 101/2000 Sb. o ochraně osobních údajů 

Zápis                                        Z6/013 
 

ze  13. zasedání ZMČ Brno-jih konaného dne 20.12.2012  
v zasedací místnosti Úřadu městské části Brno-jih,  Mariánské náměstí 13, Brno 

 
Materiály: Rozneseny /14.12. 2012 včetně nosiče CD/ 
 

Program zasedání: 
 

1. Zahájení 
2. Dotazy, připomínky a podněty občanů 
3. Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-jih za 3. čtvrtletí 

r. 2012   
4. Smlouva o poskytnutí dotace z rozpočtu roku 2012 MČ Brno-jih  
5. Rozpočtová opatření 
6. Rozpočet MČ Brno-jih na rok 2013 
7. Smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu roku 2013 MČ Brno-jih  
8. Prodej, směna majetku města Brna 
9. Změna ÚPmB 
10. Žádost o čerpání prostředků z Fondu bytové výstavby 
11.  Vyhrazení pravomocí k vydávání vyjádření k umístění stacionárních zdrojů 

z kompetence městské části na Magistrát města Brna 
12. Návrh odměn členům Finančního a Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih, kteří nejsou 
členy ZMČ Brno-jih – za II. pololetí 2012 

13. Různé 
 

Přítomni:  18 členů ZMČ Brno-jih  - viz prezenční listina 
Nepřítomni:    Petr Suchomel (omluven) 
 

ad 1) Zahájení 
 

Zahájení zasedání v 18.00 h – stav 18 členů ZMČ Brno-jih. 
Zasedání zahájil pan starosta, přivítal členy zastupitelstva na 13. zasedání ZMČ Brno-jih.                   
Program zasedání zastupitelé obdrželi společně s materiály (+ nosič CD) 14.12.2012, které 
byly řádně zveřejněny a vyvěšeny. U prezence zastupitelé neobdrželi žádné materiály. 
 
 

1.1 Program zasedání 
 
Návrh Ing. Lampartera – vyřadit z programu zasedání bod 8.1 – předložil písemně. 
Pan starosta přečetl návrh Ing. Lampartera: Program jednání ZMČ Brno-jih dne 20. prosince 
2012.  „Navrhuji zrušení (vypuštění) bodu 8.1 – Prodej, směna majetku města Brna firmě 
Qinn INVEST s.r.o.“ 
 
Hlasování o návrhu Ing. Lampartera – vyřazení bodu 8.1: 
Hlasování:  pro – 7        proti – 9           zdržel se – 2   
Návrh Ing. Lampartera nebyl přijat. 
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Hlasování o původním návrhu programu zasedání: 
Hlasování:  pro – 11        proti – 6           zdržel se – 1   
Program zasedání byl schválen. 
 
1.2  Ověřovatelé zápisu  
        Návrhy: 

p. Ing. David Rotrekl 
p. Roman Rektořík 
Hlasování: pro – 18   proti – 0    zdržel se – 0  

 

Za ověřovatele zápisu byli schváleni p. Ing. David Rotrekl a p. Roman 
Rektořík. 
 
1.3 Schválení zápisu 12. ZMČ Brno-jih  Z6/012 ze dne 25.10.2012  
Hlasování:  pro – 15         proti – 0          zdržel se – 3     

Zápis 12. zasedání ZMČ Brno-jih Z6/012 byl schválen bez připomínek.  
 
ad 2) Dotazy, připomínky a podněty občanů 
 

Dotazy, připomínky, podněty občanů – v délce 30 minut  /18.09 h/. 
Pan starosta vyzval přítomné občany, aby se přihlásili, pokud mají nějaké dotazy.  
 
xxx – pověřena občany o.s., aby tlumočila, že občané jsou proti rozšíření výroby fy 
FERAMO. Jedná se o laxní přístup radnice. Požadují, aby došlo k útlumu výroby a závod byl 
v dohledné době 5-ti let přesunut jinam. Chtějí být účastníky řízení. Je to zátěž pro 
budoucnost, kdyby „fabrika“ měla být rozšířena a měla by dále existovat. 
 

p. starosta – nesouhlasí s označením „laxní přístup radnice“. Bylo projednáváno v komisi 
výstavby a ŽP, v RMČ, probíhají jednání. Účastníci řízení mohou být, dle stavebního zákona. 
 

p.xxx-Přízřenice – dotaz na SÚ ohledně oprav na bývalé škole. Firma hází na chodník 
materiál, není žádné zabezpečení. Chybí cedulka „Stavba povolena“, není ani upozornění 
„Přejděte na protější chodník“.  
 

Vedoucí SÚ Ing. Ivičičová – Demolice je řádně povolena, zítra provede kontrolu i 
s dodavatelem stavby. 
 

ad 3) Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu 
MČ Brno-jih za 3. čtvrtletí r. 2012   

 
3.1  Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-

jih za 3. čtvrtletí r. 2012 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 51. zasedání dne 28.11.2012 

 
Usnesení:   ZMČ Brno-jih bere na vědomí předloženou  zprávu o vykonané kontrole 

hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-jih za 3. čtvrtletí r. 2012 – viz příloha. 
 

Hlasování:     pro – 11         proti – 1         zdržel se – 6 
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Usnesení bylo přijato 
ad 4) Smlouva o poskytnutí dotace z rozpočtu roku 2012 MČ 

Brno-jih  
 

4.1 Poskytnutí druhé mimořádné dotace z rozpočtu MČ Brno-jih  
Projednáno v RMČ Brno-jih na 51. zasedání dne 28.11.2012 

                                                       
Zdůvodnění:  
Smlouva byla vypracována na základě žádosti sportovního klubu TJ Lokomotiva o poskytnutí 
mimořádného finančního příspěvku na neinvestiční provozní náklady – doplatek el. energie za 
rok 2012. Jedná se o smlouvu na poskytnutí neinvestiční dotace z rozpočtu roku 2012 MČ 
Brno-jih  viz  tabulka. Zároveň se jedná o podporu de minimis, tj. podporu malého rozsahu.  
 
Název organizace Částka 

dotace 
1. TJ Lokomotiva Brno H. Heršpice, občanské sdružení, Sokolova 2, Brno  619 00 28.395,-- 

CELKEM  DOTACE 28.395,-- 
 
 
Usnesení: ZMČ Brno-jih neschvaluje poskytnutí druhé mimořádné dotace a 

znění smlouvy uzavírané mezi organizací TJ Lokomotiva Brno                    
H. Heršpice, občanské sdružení, Sokolova 2, Brno 619 00 a 
Statutárním městem Brnem-městskou částí Brno-jih, Mariánské náměstí 13,               
617 00 Brno.  

 
Hlasování:     pro – 13         proti – 0         zdržel se – 5 
Usnesení bylo přijato 
 
 

ad 5) Rozpočtová opatření 
 

5.1  Rozpočtové opatření č. 9/2012 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 51. zasedání dne 28.11.2012 

 
Komentář: Obsahem rozpočtového opatření je neinvestiční dotace od města Brna na 

provozní výdaje střediska volného času Sluníčko při ZŠ Tuháčkova, odvod 
z investičního fondu MŠ a ZŠ a následné navýšení příspěvku pro MŠ a ZŠ ve 
výši čtvrtletních odpisů, dle pokynu MMB přesun finančních prostředků z oddílu 
§ 1019 na oddíl § 3639 jako nájem z pozemků, kdy se tyto příjmy již nedělí 
speciálně na zahrádky a na ostatní pozemky a dále přesuny mezi položkami dle 
potřeb a požadavků úřadu. 

 
Usnesení:   ZMČ Brno-jih schvaluje provedení RO č. 9/2012 – viz příloha. 

 
Hlasování:     pro – 12         proti – 0         zdržel se – 6 
Usnesení bylo přijato 
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5.2 Rozpočtové opatření č. 10/2012  

Projednáno v RMČ Brno-jih na 52. zasedání dne 12.12.2012 
 

Komentář: 
Rozpočtové opatření zahrnuje dotaci z KÚ JmK na zabezpečení akceschopnosti JSDH ve výši                      
Kč 720,--. Ve výdajích se jedná o úpravu rozpočtu do očekávané skutečnosti roku 2012, a to např.: 
navýšení zdravotního pojištění a výše odměn za členy komisí a výborů vzhledem k tomu, že v roce 
2012 vznikla nová komise pro koordinaci s ÚPMB; navýšení položky za spotřebu plynu v důsledku 
zvýšení záloh na jednotlivých objektech patřících ÚMČ Brno-jih a rovněž úhrada zálohy a vyúčtování 
plynu za budovu Černovická 10a za 1.čtvrtletí roku 2012, kdy ještě tato budova nebyla součástí 
bytového fondu a přesto, že se v budově pouze temperovalo celková spotřeba byla za Kč 35.550,--; 
zvýšení rozpočtové položky na spotřebu PHM v důsledku neustále se zdražujících pohonných hmot; 
navýšení na kapitole kultura - věcné dary za sběr kaštanů;  navýšení položky na opravy a udržování 
v důsledku havárie prasklého vodovodního potrubí a následného zatopení kotelny v MŠ 
Hněvkovského kdy se na tuto havárii nevztahuje pojistka na movité věci uzavřená MŠ Hněvkovského 
a pojištění nemovitého majetku ve FKŠ nedosahuje potřebné výše k plnění za celý rok 2012, kdy by 
škodní události na majetku MČ Brno-jih v roce 2012 musely překročit hranici Kč 350.000,--, aby 
mohlo  nastat plnění z FKŠ MMB. MŠ Hněvkovského se bude finančně spolupodílet částkou cca 
30.000,-- Kč z rezervního fondu. Položky jsou doplněny přesunem rozpočtových prostředků v rámci 
výdajů nikoliv navýšením rozpočtu. 

 
Usnesení:   ZMČ Brno-jih schvaluje provedení RO č. 10/2012 – viz příloha. 

                                  

Hlasování:     pro – 12         proti – 1         zdržel se – 5 
Usnesení bylo přijato 
 
ad 6) Rozpočet MČ Brno-jih na rok 2013      
 
6.1 RRoozzppooččeett   MMČČ  BBrr nnoo--jj iihh  nnaa  rr ..  22001133 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 51. zasedání dne 28.11.2012 
 
Návrh Ing. Lampartera – upravit položky ve výdajové části rozpočtu – předložil písemně. 
Pan starost přečetl návrh Ing. Lampartera: Bod 6.1 Rozpočet MČ Brno-jih na r. 2013. 
„Navrhuji upravit následující položky výdajové části rozpočtu: 
Výdaje 
Kapitola, oddíl 741 – všeobecná pokladní správa 
3392   Zájmová činnost v kultuře          35 tisíc Kč  
3419 Ostatní tělovýchovná činnost      330 tisíc Kč 
3429 Ostatní zájmová činnost a rekreace   48 tisíc Kč 
Ostatní položky jsou beze změny jako součet kapitoly 741“ 
 
DISKUSE: Vysvětlení - Ing. Lamparter navrhuje: 1) + 20.000,- Kč přidat ZUŠ Slunná,                  
2) - 10.000,- Kč ubrat sportovním klubům, 3) -10.000,- Kč ubrat klubům důchodců 
 
Hlasování o návrhu Ing. Lampartera – upravit položky ve výdajové části 
rozpočtu: 
Hlasování:  pro – 8        proti – 8           zdržel se – 2   
Návrh Ing. Lampartera nebyl přijat. 
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Pan starosta přečetl původní návrh usnesení Rozpočtu MČ Brno-jih na r. 2013 a nechal o něm 
hlasovat: 
 
Usnesení:   Zastupitelstvo MČ Brno-jih schvaluje v souladu s § 84, odst. 2, pís. b  zákona 

č. 28/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), v platném znění, předložený rozpočet 
MČ Brno-jih na r. 2013 v závazných ukazatelích členěných na oddíl-paragraf 
viz příloha č. 2.  Zastupitelstvo dále souhlasí s tím, že konkrétní investiční 
akce určené k realizaci v r. 2013, které nejsou finančně pokryty v tomto návrhu 
rozpočtu, budou odsouhlaseny a finančně pokryty až na dalším zasedání ZMČ 
v 1. čtvrtletí r. 2013.   

 
Hlasování:     pro – 11         proti – 7         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
 

ad 7) Smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu roku 2013 MČ 
Brno-jih  

 
7.1 Smlouvy o poskytnutí dotací z rozpočtu MČ Brno-jih - 1. etapa 

 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 51. zasedání dne 28.11.2012 

Zdůvodnění:  
Jedná se o smlouvy na poskytnutí neinvestičních dotací z rozpočtu roku 2013 MČ Brno-jih ve 
výši schváleného rozpočtu pro rok 2013- viz tabulka. Zároveň se jedná o podporu de minimis, 
tj. podporu malého rozsahu.  
 
Název organizace Částka 

dotace 
1. Základní umělecká škola, PO JmK, Slunná 11, Brno 617 00 15.000,-- 
2. Skaut-český skauting ABS Brno, Středisko Lesní moudrost, Pellicova 2, Brno 60200 10.000,-- 
3. Svaz důchodců ČR MO Brno, Klub seniorů Komárov, Tuháčkova 25, 617 00 30.000,-- 
4. Svaz důchodců ČR MO Brno, Klub důchodců H.Heršpice, Bednářova 28, 619 00 Brno 25.000,-- 
5. Český svaz bojovníků za svobodu, základní organizace č.27, Svatoplukova 268/84, 
Brno 615 00 

3.000,-- 

6. SDH Brno-Přízřenice, Břeclavská 291/12, Brno 619 00 18.000,-- 
7. SDH Brno-Přízřenice, Břeclavská 291/12, Brno 619 00 =0,-- 
8. .Svaz postižených civilizačními chorobami o.s., Mezírka 1, Brno =0,-- 

CELKEM  DOTACE 101.000,-- 
                           
 
Usnesení: ZMČ Brno-jih schvaluje výši dotace a znění smluv uzavíraných mezi 

organizacemi - viz tabulka a Statutárním městem Brnem-městskou částí                
Brno-jih, Mariánské náměstí 13, 617 00 Brno.  

 
Hlasování:     pro – 11         proti – 6         zdržel se – 1 
Usnesení bylo přijato 
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ad 8) Prodej, směna majetku města Brna 
 

8.1 Žádost f. QINN INVEST s.r.o., se sídlem Mánesova 4757, 430 01 
Chomutov, o vyjádření k prodeji pozemků p.č. 1445/3, p.č. 1445/4,                
p.č. 1445/6, p.č. 1554/3, p.č. 1835/35, p.č. 1835/50, p.č. 1835/51 a částí 
pozemků p.č. 1558/3 (dle GP č. 893-5818/2012 označené jako                        
p.č. 1558/56), p.č. 1558/19 (dle GP č. 893-5818/2012 označené jako                 
p.č. 1558/57), p.č. 1761/1 (dle GP č. 893-5818/2012 označené jako             
p.č. 1761/8), p.č. 1772 (dle GP č. 893-5818/2012 označené jako                     
p.č. 1772/4), p.č. 1835/37 (dle GP č. 893-5818/2012 označených jako                      
p.č. 1835/62 a p.č. 1835/64) a p.č. 1835/52 (dle GP č. 893-5818/2012 
označené jako p.č. 1835/61), vše k.ú. Komárov ve vlastnictví 
statutárního města Brna. 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 49. zasedání dne 24.10.2012 
 

Dotazy: 
Ing. Lamparter – navrhl, aby zastupitelé nesouhlasili s odprodejem pozemku, uvedl 
následující důvody: 
1) Obchodní komplex v této zástavbě je nevhodný, předimenzovaný - parkování 

v blízkosti sídliště, před školou (příklad – Znojmo, Jihlava v 70. letech). 
2) Předpoklad, že se vypouští VMO a bratislavská radiála. Prostor by mol být využit 

lépe, což ocení další generace „po nás“. Občanská situace v oblasti nakupování není 
ideální, ale postačilo by něco menšího. Co se týká prodeje pozemků, „dobrý hospodář“ 
prodá vše a za lepší cenu. Takto se vystavujeme riziku, že investor si bude dělat co 
chce. 

p. starosta – uvedl, že Ing. Lamparter dává zavádějící informace. Vyjádření ZMČ je pouze 
doporučující  stanovisko pro ZMB. Pokud ZMČ odsouhlasí, ZMB může prodej neodsouhlasit. 
Podstatnou věcí je, že celé parkoviště je majetkoprávně problematické. Část pozemků je 
obecních, většina ÚZSVM ČR, u pozemků byla tzv. „duplicitní“ vlastnictví  (2 vlastníci 
v KN, pokud 1 nestáhne duplicitu, nelze s pozemky nakládat. Investor stáhl  u  1 pozemku 
duplicitu a u dalších 2 zařídil přepis na ÚZSVM ČR). Ještě nazačala jednání na městě mezi 
ÚZSVM ČR a městem Brnem, až budou pozemky koupeny nebo převedeny, potom bude 
řešen prodej jako celek. Jsme na počátku projektu. Vleče se to, mohlo by se konečně dořešit 
parkování – bylo stanoveno 10 podmínek, které mají být splněny. Dotčené orgány se tím 
zabývají, řeší se vjezd a výjezd k OC, jsou dané podmínky radou, po splnění podmínek dá 
RMČ vyjádření. Další výhodou bude umístění lékárny a bankomatu. Už i lékárna na Sokolové 
krachuje, občané mají problémy s lékárnou, stejně tak i s bankomatem.  Není jednoduché zde 
nechat umístit bankomat. Parkoviště budou veřejná, tedy pro všechny občany, nejen pro 
nakupující. Co se týká velikosti, možná je to velké, ale vyřeší se tím také umístění lékárny a 
bankomatu – po splnění všech podmínek. 
Ing. Harant – hovořil s lidmi ze sídliště, potřebují obchodní dům docházkově přístupný, kde 
by nemuseli jezdit autem. Pokud parkoviště zůstane tak jak je, město chce ponechat parkování 
pro kamiony a zřídit „parking ride“. Současně se má vybudovat parkoviště u školy. 
p. Hepnárek – Souhlasí s tím, že nyní není dobrá situace (nakupování), ale Kaufland je 
nevhodný. Příklad, kde v Brně stojí (Bohunice, Královo Pole, Židenice) – daleko od obytné 
zástavby na kraji města. Je pro obchodní dům, ale Kaufland je obří obchod. Bude zvýšená 
doprava a chaos. 
xxx – Stejně tak bude zvýšený příjezd nákladních automobilů k Feramu, zvýší se frekvence, 
pokud se zvýší výroba. 
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pí Bočková – Bylo by vhodnější vybudovat „zelený pás“, než aby děti vbíhaly pod auta. 
p. starosta – pokud pozemek koupí za několik milionů, bude jí za to velice vděčný. 
Ing. Bočková – 8,9 mil. Kč se přispělo na „Lávku“. 
p. starosta – bez komentáře – uzavřel diskusi. 
 
Pan starosta přečetl protinávrh Ing. Lampartera – „neschvaluje“ prodej pozemků…… a nechal 
o něm hlasovat: 
Usnesení:  ZMČ Brno – jih neschvaluje prodej pozemků p.č. 1445/3, p.č. 1445/4,                   

p.č. 1445/6, p.č. 1554/3, p.č. 1835/35, p.č. 1835/50, p.č. 1835/51 a částí 
pozemků p.č. 1558/3 (dle GP č. 893-5818/2012 označené jako p.č. 1558/56), 
p.č. 1558/19 (dle GP č. 893-5818/2012 označené jako p.č. 1558/57),                        
p.č. 1761/1 (dle GP č. 893-5818/2012 označené jako p.č. 1761/8), p.č. 1772 
(dle GP č. 893-5818/2012 označené jako p.č. 1772/4), p.č. 1835/37 (dle GP                
č. 893-5818/2012 označených jako p.č. 1835/62 a p.č. 1835/64), p.č. 1835/52 
(dle GP č. 893-5818/2012 označené jako p.č.1835/61), vše k.ú. Komárov ve 
vlastnictví statutárního města Brna, a to po splnění požadavků 41. RMČ 
konané dne 11.07.2012, pod bodem 3.3 a doložení kladných vyjádření 
dotčených orgánů v bodech 2, 3, 4, 5 těchto podmínek. ZMČ ukládá 
majetkovému odboru vyrozumět písemně žadatele. 

 
Hlasování:     pro – 7         proti – 8        zdržel se – 3 
Protinávrh Ing. Lampartera nebyl přijat. 
 
 
Poté p. starosta přečetl původní návrh usnesení a nechal o něm hlasovat: 
Usnesení:  ZMČ Brno – jih schvaluje prodej pozemků p.č. 1445/3, p.č. 1445/4,                   

p.č. 1445/6, p.č. 1554/3, p.č. 1835/35, p.č. 1835/50, p.č. 1835/51 a částí 
pozemků p.č. 1558/3 (dle GP č. 893-5818/2012 označené jako p.č. 1558/56), 
p.č. 1558/19 (dle GP č. 893-5818/2012 označené jako p.č. 1558/57),                        
p.č. 1761/1 (dle GP č. 893-5818/2012 označené jako p.č. 1761/8), p.č. 1772 
(dle GP č. 893-5818/2012 označené jako p.č. 1772/4), p.č. 1835/37 (dle GP                
č. 893-5818/2012 označených jako p.č. 1835/62 a p.č. 1835/64), p.č. 1835/52 
(dle GP č. 893-5818/2012 označené jako p.č.1835/61), vše k.ú. Komárov ve 
vlastnictví statutárního města Brna, a to po splnění požadavků 41. RMČ 
konané dne 11.07.2012, pod bodem 3.3 a doložení kladných vyjádření 
dotčených orgánů v bodech 2, 3, 4, 5 těchto podmínek. ZMČ ukládá 
majetkovému odboru vyrozumět písemně žadatele. 

 
Hlasování:     pro – 11         proti – 7         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
8.2 Žádost pana xxx a  paní xxx o vyjádření k   nabídce na prodej  pozemků 

p.č. 1004/1, p.č. 1004/2 a p.č. 1004/3 vše v k.ú. Komárov  do vlastnictví 
statutárního města Brna. 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 50. zasedání dne 14.11.2012 
                            
                                                                                  
Usnesení: ZMČ  Brno-jih schvaluje nabytí pozemků p.č. 1004/1, p.č. 1004/2 a p.č. 1004/3 

vše v k.ú. Komárov z vlastnictví pana xxx a paní xxx do vlastnictví 
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statutárního města Brna. ZMČ ukládá  majetkovému  odboru vyrozumět písemně 
žadatele a MO MMB. 

 
Hlasování:     pro – 17         proti – 1        zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 

 
 

8.3 Žádost společnosti Brněnské komunikace, a.s., se sídlem Renneská třída 
787/1a, 639 00 Brno o vyjádření ke směně části pozemku p.č. 917 o 
výměře 4 m2 (ve vlastnictví paní xxx a pana xxx) za část pozemku p.č. 
964 o výměře 13 m2 (ve vlastnictví statutárního města Brna) vše v k.ú. 
Komárov, z důvodu majetkoprávního vypořádání pozemků dotčených 
stavbou „Most Jeneweinova přes Ponávku, ev. č. BM-536“. 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 50. zasedání dne 14.11.2012 
                                  

Usnesení: ZMČ  Brno-jih schvaluje směnu části pozemku p.č. 917 o výměře 4 m2 (ve 
vlastnictví paní xxx a pana xxx) za část pozemku p.č. 964 o výměře 13 m2 

(ve vlastnictví statutárního města Brna) vše v k.ú. Komárov, z důvodu 
majetkoprávního vypořádání pozemků dotčených stavbou „Most Jeneweinova 
přes Ponávku, ev. č. BM-536“. ZMČ ukládá majetkovému  odboru vyrozumět 
písemně žadatele a  MO MMB. 

               
Hlasování:     pro – 16         proti – 0        zdržel se – 2 
Usnesení bylo přijato 
 

   
 

8.4 Nabytí pozemku p.č. 1163, k.ú. Horní Heršpice z vlastnictví pana xxx. 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 52. zasedání dne 12.12.2012 

 
 

Usnesení:  ZMČ Brno – jih schvaluje nabytí pozemku p.č. 1163, k.ú. Horní Heršpice 
z vlastnictví pana xxx. ZMČ schvaluje znění kupní smlouvy a pověřuje 
starostu jejím podpisem.   ZMČ ukládá majetkovému odboru vyrozumět písemně 
prodávajícího. 

 
 
Hlasování:     pro – 17         proti – 0        zdržel se – 1 
Usnesení bylo přijato 
 
 
 
 
ad 9) Změna ÚPmB   
               
9.1  Žádost o souhlas se změnou ÚPmB. Změna spočívá v převedení plochy 

DPR – plocha pro dopravu na plochy SV smíšená plocha výroby a 
služeb. Jedná se o pozemky parc.č. 896/52, 896/56, 896/10 a 896/1 v k.ú. 
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Horní Heršpice. Žadatel: MONSTA Brno, spol. s r.o., Kaštanová 
617/141b, 617 00   Brno. 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 50. zasedání dne 14.11.2012 
  

Usnesení:  ZMČ Brno-jih na základě doporučení  RMČ Brno-jih  nesouhlasí  s návrhem                                    
změny ÚPmB, týkající se změny funkčního typu plochy  -  DPR – plocha                                   
pro dopravu  na plochy SV smíšená plocha výroby a služeb.                                   
Jedná se o parc.č. 896/52, 896/56, 896/10 a 896/1 v k.ú. Horní Heršpice.                                        

 
Hlasování:     pro – 13         proti – 0        zdržel se – 5 
Usnesení bylo přijato 
 
 

ad 10) Žádost o čerpání prostředků z Fondu bytové výstavby 
 
10.1   Projednání  žádosti  o čerpání  prostředků  z  Fondu  bytové  výstavby 

k  1. termínu  roku  2013   na   akci „ Oprava  dvorního  traktu domu  
Dornych 114 a zateplení fasády domu Dornych 114 “. 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 51. zasedání dne 28.11.2012 

Usnesení: Zastupitelstvo MČ Brno – jih na základě doporučení RMČ Brno – jih souhlasí 
s návrhem na čerpání prostředků z Fondu bytové výstavby na akci „Oprava  
dvorního traktu domu Dornych 114 a zateplení fasády domu 
Dornych 114 “ 

 

v následujícím rozsahu:  
 

příspěvek z FBV ve výši 30  % :          1,699. 998,-  Kč 
vlastní zdroje VHČ ve výši 70  % :      3,966. 662,-  Kč 
celkem:                                                 5,666.660,-  Kč 

           
ZMČ  ukládá  vedoucí bytového odboru o stanovisku ZMČ Brno-jih písemně 
vyrozumět  bytový odbor MMB.  

 
Hlasování:     pro – 13         proti – 0        zdržel se – 5 
Usnesení bylo přijato 
 
 

ad 11) Vyhrazení  pravomocí  k  vydávání  vyjádření  k  umístění 
stacionárních zdrojů z kompetence městské části na 
Magistrát města Brna 

11.1  Žádost Magistrátu města Brna o souhlas MČ Brno-jih s tím, aby 
k řízení podle § 11 odst. 2, písm. b) zákona č. 201/2012 Sb., o ochraně 
ovzduší, tj. k umístění stacionárního zdroje uvedeného v příloze č. 2 
tohoto zákona, vydával vyjádření Magistrát města Brna.  

Projednáno v RMČ Brno-jih na 51. zasedání dne 28.11.2012 
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Komentář: 
Dne 1. 9. 2012 vstoupil v účinnost zákon č. 201/2012 Sb., o ochraně ovzduší (dále jen zákon). 
V § 11 odst. 4 tohoto zákona je obecnímu úřadu, tedy v územně členěném statutárním městě 
úřadu městské části/obvodu, svěřena pravomoc k vydávání vyjádření k řízení podle § 11 odst. 
2, písm. b) zákona, tj. k umístění stacionárního zdroje uvedeného v příloze č. 2 zákona, a to 
do 15 dnů ode dne doručení podkladů, pokud se s krajským úřadem nedohodne jinak. 
 

OŽP MMB považuje vzhledem k tomu, že stacionární zdroje uvedené v příloze č. 2 
k zákonu mají podstatně větší vliv na kvalitu ovzduší města, jak zdroje v této příloze 
neuvedené, dále vzhledem k zákonem stanovené spolupráci OŽP MMB s Ministerstvem ŽP 
ve věci zpracování programů kvality ovzduší a vzhledem k odpovědnosti města za kvalitu 
ovzduší na území města jako celku vůči orgánům EU, za nutné, pravomoc dle § 11 odst. 4 
zákona vyhradit z kompetence městských částí do kompetence města. 
 

Z tohoto důvodu podal MMB žádost o vyjádření souhlasu MČ Brno-jih s tím, aby tuto 
činnost vykonával Magistrát města Brna. 
 
Dotazy: 
Ing. Z. Rotrekl – MČ by měla mít hlavní slovo v rozhodování, pokud se této možnosti 
zřekneme, budeme „mimo hru“. 
 

p. tajemník – Jedná se o postoupení  - předání kompetencí, které je v souladu se Statutem m. 
Brna (předání přenesené působnosti). Město Brno má 29 MČ, každá MČ by musela přijmout 
odborníka, který by se tímto zabýval. Město Brno to vše bude provádět v souladu s platnými 
zákony.  
 

Ing. Z. Rotrekl – Kde máme záruku, že to bude v zájmu MČ? 
 

p. starosta – Musí se postupovat podle zákona. SÚ může povolit dle stavebního zákona  
„cokoli“, co zákon umožňuje, tzn., že úředník nemůže povolit nic, co je v rozporu se 
zákonem. 
 

p. tajemník – Byl by zde zaměstnanec, který by rozhodoval v mezích zákona. 
 

Ing. Harant – Nejedná se jen o 1 úředníka, ale o celou agendu, min. 5 až 6 lidí, kteří by se 
tímto zabývali. Na městě to bude cca 10 lidí, kteří budou „dělat“ za všechny MČ. Přidali 
bychom si práci a nic by to nepřineslo (nový zákon o ŽP od 1.10.2012). Město nebude 
rozhodovat bez názoru MČ, agenda bude soustředěna na město Brno. 
 

p. starosta – Není zastáncem centralizace, ale v tomto případě ano, ať je odsouhlaseno. 
 

Ing. Z. Rotrekl – Chtěl by pouze, abychom „zůstali ve hře“. 
 
p. starosta – Jestli úředník sedí tady nebo na městě, budeme „ve hře“, úředník musí dodržovat 
zákony. 
 
 
Pan starosta přečetl návrh usnesení a nechal o něm hlasovat: 
Usnesení: ZMČ Brno-jih schvaluje znění dopisu starosty MČ Brno-jih, který je 

adresován Organizačnímu odboru MMB, týkajícího se vyhrazení pravomocí 
k vydávání vyjádření k umístění stacionárních zdrojů z kompetence městské 
části na Magistrát města Brna. Dopis tvoří přílohu č. 1 tohoto usnesení. 
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Zastupitelstvo ukládá Majetkovému odboru – referátu životního prostředí 
písemně vyrozumět Organizační odbor MMB. 

 
Hlasování:     pro – 11         proti – 1        zdržel se – 6 
Usnesení bylo přijato 
 
ad 12) Návrh odměn členům Finančního a Kontrolního výboru 

ZMČ Brno-jih, kte ří nejsou členy ZMČ Brno-jih –                       
za II. pololetí 2012 

 
 

12.1 Návrh odměn členům Finančního výboru ZMČ Brno-jih a Kontrolního výboru 
ZMČ Brno-jih, kteří nejsou členy ZMČ Brno-jih – za II. pololetí 2012 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 52. zasedání dne 12.12.2012 
 

Komentář:  Odměna se vyplácí na základě platných „Zásad odměňování – 15. novelizace“ a 
je poskytována fyzickým osobám, které nejsou členy zastupitelstva obce, za 
výkon funkce členů výborů. Odměnu stanoví ZMČ dle § 84 odst. 2, písm. u), 
zák. č. 128/2000 Sb., v platném znění. Návrh předloží rada vždy za pololetí.  

 
Usnesení:  ZMČ Brno–jih schvaluje na základě § 84 odst. 2 písm. u), zákona č. 128/2000 

Sb., v platném znění, odměny členům Finančního výboru ZMČ 
Brno-jih a Kontrolního výboru ZM Č Brno-jih, kte ří nejsou členy 
ZMČ Brno-jih – za  II. pololetí 2012 v rozsahu a výši uvedené v příloze.  

 
Hlasování:     pro – 16         proti – 1        zdržel se – 1 
Usnesení bylo přijato 

 
ad 13) Různé   
 

13.1 Informace p. starosty  - vydávání Jižního Kurýra 
 
Pan starosta informoval zastupitele – RMČ Brno-jih se opětovně zabývala problematikou a na 
svém 52. zasedání R6/052 dne 12.12.2012 projednávala  zařazení rubriky opozičních zástupců 
s názvem „Viděno z druhé strany“. Přečetl schválené usnesení: RMČ Brno-jih upravuje 
Obsahový scénář pro vydávání Jižního Kurýra - zařazení rubriky opozičních zastupitelů 
s názvem „Viděno z druhé strany“ (opozičním zastupitelům bude vyhrazena strana číslo 6 
zpravodaje zastupitelstva MČ Brno-jih, s názvem Jižní Kurýr, jedná se o spodní část strany o 
velikosti 1/3, tj. rozměr 194 mm, výška 90 mm, jsou vyhrazeny  tři sloupečky s 5 mm 
mezerou mezi nimi, velikost písma je 9 bodů, název písma Helvetica CE Condensed). Tato 
výše uvedená rubrika bude poprvé zařazena do vydání čísla 1/2013 Jižního Kurýra. 
 
Pan starosta požádal Ing. D. Rotrekla, jako člena ZMČ a RIK, aby vybíral z opozičních 
článků. 
 
13.2 Diskuse: 
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Ing. D. Rotrekl – Již na poslední komisi požádal, zda by nebylo možné vyhradit celou stránku, 
stejně jak je tomu v Holáskách nebo Tuřanech. Chtěl by o toto požádat. 
 

p. starosta – Již přečetl ve schváleném usnesení RMČ (je zde přesně vymezen rozsah). 
 

Ing. Lamparter – V posledním vydání J.K. byl zveřejněn jeho článek – nesouhlasí s tím, že 
vedle „jeho článku“ byly umístěny 4 fotografie. Pokud k jeho článku přidají tyto fotografie, 
tak tím význam článku pozmění. 
 

p. starosta – Doporučil Ing. Lamparterovi, pokud zná členy redakční rady, aby se s nimi 
poradil, on sám v  redakční radě nesedí a o vzhledu stránek nerozhoduje. 
 

Ing. Lamparter – Dle jeho názoru bez p. starosty redakční rada sama „nic neudělá“. 
 

p. starosta – Požádal Ing. Lampartera, aby toto nekomentoval. 
 

Ing. Janský – Rovněž požádal, aby i ze strany starosty nebyly žádné komentáře. 
 

pí Bočková – se svým vnukem navštívila park na Jezerní, nesouhlasí s provozní dobou na 
dětském hřišti, provozní řád byl schválen na R6/033 28.3.2012 – předala p. starostovi 
písemně: 
Doporučení radě MČ Brno-jih. Doporučuji tímto Radě MČ Brno-jih, aby zvážila svoje 
rozhodnutí R6/33 ze dne 28. 3. 2012 a upravila provozní hodiny na dětských hřištích v naší 
MČ následovně: „Za dobrého počasí a za světla jsou hřiště přístupná po celý rok“. 
 

p. starosta – Prověří, jak je to s provozním řádem dětských hřišť. 
 

pí Bočková – Dle jejího názoru je hřiště u hospody v Přízřenicích „jistější a bezpečnější“.  
 

Ing. D. Rotrekl – Požádal o propagaci webových stránek www.brno-jih.eu ve vývěskách MČ 
Brno-jih. 
 

p. tajemník – RMČ na svém 52. zasedání R6/052 dne 12.12.2012 rozhodla, že se tyto stránky 
nebudou propagovat, stejně jako u jiných inzerentů. 
 

p. Hepnárek – Před rokem požadoval provedení opatření na ul. Sokolova, proč to tak dlouho 
trvá a nic se neděje? 
 

p. tajemník – 1) od včerejšího dne je zde omezena rychlost na  „30“ – velmi výrazná  změna 
2) nejezdí tam nákladní automobily  3) řízení dopravy na přechodech (policista); pracuje se na 
přechodech 
 

p. Hepnárek – Dotaz, zda existuje konkrétní termín? 
 

p. starosta – Přišlo oznámení, že se budou provádět úpravy. Okamžitě se tím zabývala RMČ. 
Kvůli hygieně byla nařízena „30“, což je dle něj „nesmysl“. Probíhá řízení, SÚ vydá povolení 
na úpravu přechodů pro chodce. 
 

p. Hepnárek – Domníval se, že přechody budou všechny osvětleny, jak sliboval p. Boula. 
 
Ing. Harant – Instalace stožáru se světlem je již investice, musí být vyjádření spousty orgánů 
státní správy. Bezpečnostní komise měla výhrady. Vyhláška města Brna přesně udává, jak to 
má přesně být. Pokud vyjde stavební povolení, musí proběhnout výběrové řízení, také je 
potřeba finanční částka cca 1,2 mil. Kč. 
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pí Bočková – Schválila se částka 8,9 mil. Kč na Hněvkovského, nyní nejsou peníze na 
přechody a „zelený pás“. 
 

p. starosta – Problematiku bude řešit až ve chvíli, když bude stavební povolení s nabytím 
právní moci. Realizaci lze řešit formou spolufinancování. 
                      
 
 
13.3  Závěr 

    
       Pan starosta poděkoval přítomný členům zastupitelstva za spolupráci, popřál všem do 

nového roku hodně zdraví a hezké Vánoce a  ukončil 13. zasedání ZMČ Brno-jih. 
 

Ukončení zasedání v 19.10 h. 
 
 

Zapsala: Pažoutová D. 
V Brně dne  21.12.2012 
 
 
 
Ověřili dne: …………………………………………………………….. 
 
 
p. Ing. David Rotrekl..………………………………………………… 
 
 
p. Roman Rektořík …………………………………………………… 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                             Mgr. Josef Haluza 
                                                                                           starosta MČ Brno-jih           


